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Vysoce postavení zástupci společnosti ThomasLloyd doprovázeli od 18. do 21. října filipínského prezidenta během jeho histo-
rické státní návštěvy Číny. Na této vrcholné schůzce a při slavnostním podpisu důležitých obchodních smluv a dohod o spol-
upráci mezi čínským prezidentem Xi Jinpingem a filipínským prezidentem Rodrigem Dutertem byli přítomni další přední poli-
tici a více než 400 zástupců hospodářství.

Portfolio produktů společnosti ThomasLloyd na využití biomasy pro-
fituje z nové éry čínsko-filipínských vztahů.

Obě strany posílily své partnerství a za svůj společný cíl prohlásily udržitelný rozvoj
a integrativní růst, který v příštích letech prospěje lidem z obou
těchto zemí.

V memorandu se obě země zavázaly k tomu, že posílí bilaterální obchod a vzájem-
né investice i obecnou spolupráci na hospodářské úrovni, zejména pak v oblas-
ti infrastruktury a energetiky. V rámci této vrcholné schůzky bylo navíc podepsá-
no jedenáct smluv o smlouvě budoucí, mezi nimi též příslib budoucího plnění mezi 
společností ThomasLloyd a jeho filipínskými a čínskými partnery na projektu v sek-
toru biomasy.  Obsahem těchto smluv jsou přísliby kapitálu v celkové hodnotě 7,9 
mld. USD, díky nimž bude moci být na Filipínách vytvořeno až kolem dvou milionů 
pracovních míst.

Čína je dnes druhým největším obchodním partnerem Filipín, jejich čtvrtým největším 
exportním trhem a nejvýznamnějším dodavatelem dováženého zboží. Přijaté dohody 
umožní rozsáhlý vzájemný přístup na trh a stanou se podkladem pro užší spolupráci 
na politické i ekonomické úrovni.

ÚČAST SPOLEČNOSTI 
THOMASLLOYD NA 
STÁTNÍ NÁVŠTĚVĚ V 
ČÍNĚ.

VÝZNAMNÝ MEZNÍK
„Moje státní návštěva Číny představuje význam-
ný mezník v naší vzájemné historii a signalizuje, 
že obě země jsou bezvýhradně s to, spolupraco-
vat pro vzájemné blaho, přičemž stále budeme 
pamatovat na to, aby se konflikty řešily pokojně 
a v souladu s mezinárodním právem.“ 
Rodrigo Duterte 
prezident Filipínské republiky

UZNÁNÍ
„Pozvání naší firmy k účasti na státní návštěvě 
v Pekingu je zvláštním uznáním doposud 
dosažených úspěchů společnosti ThomasLloyd 
Group a jejích čínských a filipínských partnerů. 
Výsledky vrcholné schůzky a mnoha dalších set-
kání uskutečněných v souvislosti s ní tvoří základ 
rychlejšího růstu a rychlejší výstavby filipínské 
infrastruktury. Ze zlepšených vztahů a vznika-
jícího příznivého klimatu mohou přímo profitovat 
také projekty společnosti ThomasLloyd, zejména 
pak z nově probuzeného zájmu čínských bank a 
jiných státních finančních institucí podporovat 
financování odbytu a projektů pro čínský export 
investičního zboží do Filipín.“ 
T.U. Michael Sieg 
předseda a CEO společnosti ThomasLloyd 
Group

Přední řada (Zleva doprava): Zhang Yun, Director, Wuxi Huaguang Electric Power Engineering; Lu Yicheng, General Manager, 
Standing Committee Member of Wuxi Political Consultative Conference, WHEPECL; Anthony M. Coveney, ThomasLloyd Group, 
Managing Director, Head of Project Finance and CEO Americas; Michael G. Airey, ThomasLloyd Group, Managing Director, CEO 
Asia Pacific; Don Mario Y. Dia, Senior Vice President Bronzeoak Philippines; Arthur N. Aguilar, President, North Negros BioPower 
Inc.   
Zadní řada (Zleva doprava): Mark Villar, Secretary of Public Works and Highways; Ramon Lopez, Secretary of Trade and Industry 
PRRD; Rodrigo Duterte, President of the Republic of the Philippines; Carlos Dominguez, Secretary of Finance; Ernesto Pernia, 
Secretary of (NEDA) National Economic Development Authority; Atty. Arthur Tugade, Secretary of Transportation



Zleva doprava: Zhang Yun, Director, Wuxi Huaguang Electric Power Engineering; Luis Virata, Chairman, Cavitex Holdings Inc.; An-
thony M. Coveney, ThomasLloyd Group, Managing Director, Head of Project Finance and CEO Americas; Tetchi Capelan, Presi-
dent Philippine Solar Power Alliance Philippines; Tang Li, Interpreter, WHEPECL; Lu Yicheng, General Manager, Standing Com-
mittee Member of Wuxi Political Consultative Conference, WHEPECL; Arthur N. Aguilar, President, North Negros BioPower Inc.;  
Michael G. Airey, ThomasLloyd Group, Managing Director, CEO Asia Pacific; Don Mario Y. Dia, Senior Vice President Bron-
zeoak Philippines

Podepsány další smlouvy o projektech společnosti ThomasLloyd na 
využití biomasy.

Při slavnostním aktu byly podepsány navíc smlouvy o projektech společnosti Tho-
masLloyd na využití biomasy mezi partnery zúčastněnými na projektu, společnostmi 
Bronzeoak Philippines Inc., Wuxi Huaguang a ThomasLloyd Group, za přítomnosti 
prezidenta Duterteho a dalších předních zástupců filipínské vlády. Obě rozestavěné 
elektrárny South Negros BioPower Inc. a North Negros BioPower Inc. jsou vedle brzy 
dokončené elektrárny San Carlos BioPower Inc. důkazem pokračování úspěšné spol-
upráce mezi evropskými investory společnosti ThomasLloyd, filipínskými projekto-
vými developery a čínskými inženýry. Tato spolupráce slouží už dnes jako vzorový 
příklad obchodní spolupráce mezi uvedenými kontinenty a zeměmi.

VZOR
„Bylo to privilegium a čest moci se zúčastnit této 
historické události. Zvláštní vyzdvihnutí projektů, 
do nichž jsme investovali, je velkým vyzna-
menáním. Ozřejmuje jednak úspěchy, jichž jsme 
díky partnerství s Bronzeoak a Wuxi už mohli 
docílit a ještě dosáhneme. Stejně jako již naše 
realizované solární elektrárny je třeba i naše pro-
jekty na využití biomasy opět vnímat jako výzvu 
pro další následné investice.“
Tony Coveney 
výkonný ředitel a vedoucí projektu finanční 
oddělení společnosti ThomasLloyd Group

MILNÍK
„Účast na této schůzce není jen velkým uznáním 
naší práce, kterou na Filipínách děláme již více 
než osm let. Je více než potvrzením toho, že 
naše důsledné zaměření na infrastrukturální 
sektor v Asii byl a je správným rozhodnutím. 
Věříme, že toto průkopnické setkání bude jen 
jedním z dalších důležitých kroků obou zemí 
a že nesmazatelně přispěje k výraznějšímu 
hospodářskému a obchodnímu rozvoji v celém 
regionu. Tento milník nás coby globální investiční 
a poradenskou firmu přiblížil čínskému kapi-
tálovému a bankovnímu trhu, otevřel nám nové 
potenciály růstu a umožňuje nám nové strategické 
a hospodářské volby.“
Mike Airey 
výkonný ředitel a CEO Asia Pacific společnosti
ThomasLloyd Group

Konkrétní dopady vrcholné schůzky a přijatých dohod:

PRO FILIPÍNY:
• Přijaté obchodní dohody a budoucí úzká spolupráce s Čínou umožňují Filipínám další, mimořádný ekonomický posun.
• Přístup na trh vzájemně usnadňovaný odbouráváním obchodních překážek uvolňuje Filipínám dalekosáhlé potenciály v mnoha 

ohledech, generuje jednak nové obrovské šance exportu pro filipínské podniky a na druhou stranu uvádí do pohybu 
dodatečný proces tvorby hodnot díky čínským investicím v zemi. 

• Kromě toho se tyto dohody starají z hlediska politické stability o bezpečnost investic a stabilitu.

PRO FIRMU THOMASLLOYD:
• Zapojení společnosti ThomasLloyd do agendy vrcholné schůzky podtrhuje její vynikající reputaci v Asii a ukazuje, jak vysokou 

váhu mají infrastrukturální projekty společnosti ThomasLloyd v tomto regionu.
• Společnost ThomasLloyd měla v rámci rozhovorů v souvislosti se státní návštěvou možnost významně prohloubit své vztahy s 

důležitými čínskými a filipínskými zástupci vlád a hospodářství i přístup k nim a tím rozšířit svou síť.
• Zprávy objevující se po celém světě ve více než 20 000 mezinárodních médií posilují výrazně mediální přítomnost společnosti 

ThomasLloyd a podporují známost značky a její pozici v globálním světě i v regionu.

PRO DALŠÍ ROZVOJ A PROFITABILITU PORTFOLIA PROJEKTŮ:
• Z výsledků vrcholné schůzky budou přímo profitovat v tuto dobu rozestavěné a především pak budoucí projekty společnosti 

ThomasLloyd, zejména díky očekávané, politicky podporované investiční činnosti v infrastrukturálním sektoru. Filipínský pre-
zident například hned po vrcholné schůzce ohlásil rekordní objem investic do infrastruktury pro příštích pět a půl roku.

• Čínským bankám bude v budoucnu umožněno podporovat financování odbytu a projektů pro čínský export investičního zboží 
do Filipín a v rámci toho financovat tam infrastrukturální projekty nacházející se ve fázi výstavby. ThomasLloyd je v souvislosti 
s tím již ve fázi pokročilých rozhovorů s čínskými investory.

• Díky včasnému přijetí cizího kapitálu může být urychlen proces výstavby, zkrácena doba uvolnění investovaného kapitálu a tím 
dán dříve podnět k procesu reinvestic. Konkrétně se lze zaměřit na projekty dalších technologií či infrastrukturálních segmentů, 
ale i na jiné investiční lokality v Asii – ve smyslu široké diverzifikace. S tímto vyšším stupněm diverzifikace bude podtrženo 
použití investic do portfolia a navíc budou snížena rizika investic.



Mezinárodní energetická agentura (IEA) výrazně upravila směrem nahoru své 
prognózy celosvětové výstavby obnovitelných zdrojů energie.

Tato změna způsobu myšlení zemí se shoduje také s nedávno zveřejněným novým
průzkumem, který zveřejnila Mezinárodní energetická agentura (IEA). I ona tady 
dospěla k závěru, že podíl obnovitelných zdrojů energie na globálním zásobování 
elektrickou energií roste razantněji, než se dosud předpokládalo, a podle toho také 
výrazně zvedlo své prognózy. IEA vidí důvod tohoto nárůstu také především v Asii, 
který podle jejích průzkumů zůstane i v následujících pěti letech konstantní. „Čína 
zůstane jako doposud nepopiratelným vůdcem trhu s obnovitelnými zdroji energie.
Dělá to bezmála 40 procent z celosvětového růstu,“ uvádí se ve zprávě. „Problémy 
Číny se znečištěným ovzduším a pozitivní politické prostředí ženou růst dopředu.“ Ve 
své prognóze zveřejněné v Singapuru na konci října vychází IEA z toho, že celosvětová 
výstavba obnovitelných zdrojů energie vzroste do roku 2021 o 42 procent. To je mno-
hem optimističtější výhled než ještě v minulém roce.

Výkon všech dosud postavených regenerativních elektráren instalovaný od 
roku 2015 předhání výkon uhelných elektráren.

Minulý rok vykázal podle údajů IEA rekord: Jednak byla více než jedna polovina nově 
instalované kapacity elektrické energie vytvořena na základě obnovitelných zdrojů 
energie, především energie větrné a solární. Stalo se tak poprvé, co obnovitelné 
zdroje energie nahradily uhlí coby největší zdroj nově instalované energetické ka-
pacity. „Zažíváme transformaci globálních trhů s elektrickou energií a té budou do-
minovat obnovitelné zdroje energie,“ uvádí IEA. S rekordní hodnotou 153 000 MW 
představují více než jednu polovinu z kapacity celosvětově nově napojené k síti – 
plus 15 procent oproti roku 2015. U větrné energie se podle ní nově připojilo 66 000 
MW, u fotovoltaiky 49 000 MW. Tento nárůst ženou dopředu kromě Číny stále více 
země s rozvíjejícím se trhem,“ říká ředitel IEA pan Fatih Birol. Podle prognózy IEA vz-
roste podíl obnovitelných zdrojů energie na globální produkci elektrické energie z 
více než 23 procent v minulém roce na téměř 28 procent v roce 2021. Na zmiňovaný 
rychlý přechod mají podle autorů této zprávy vliv čtyři faktory: Za prvé jsou to trva-
le klesající ceny za výrobu elektrické energie s využitím solární a větrné energie a tím 
lepší konkurenceschopnost vůči fosilní a atomové energii, za druhé ale stojí za tím-
to posunem vpřed rovněž jasné směrnice stanovené na politické úrovni, například v 
rámci pařížské konference o klimatu v prosinci minulého roku.

m
Z mnoha rozhovorů na vrcholné schůzce mezi Čínou a Filipínami, v nichž si zástupci společnosti ThomasLloyd vyměňovali 
své názory s předními asijskými zástupci ze sféry politiky a hospodářství, bylo zřejmé jedno: Výrazný obrat v trendu ener-
getické politiky v Asii je prvořadým cílem nejbližších příštích desetiletí. Jinak ale než například v Evropě, kde je ochrana 
klimatu důležitým hnacím motorem pro budování bezuhlíkové výroby energie, hraje v mnoha regionech Asie usilujících o 
rozvoj stejně tak důležitou roli snižování smrtelného znečišťování ovzduší a zlepšování energetické bezpečnosti. Motivová-
ni dynamickým ekonomickým růstem, silným přírůstkem počtu obyvatel a s tím spojeným razantním nástupem poptávky po 
elektřině je právě v tamních zemích s rozvíjejícím se trhem zásobování energií obnovitelnými zdroji energie a díky výstavbě 
za tím účelem nezbytné infrastruktury aktuálně největší výzvou.

ZPRÁVA O SITUACI NA 
TRHU

GLOBÁLNÍ ENERGETICKÁ 
ZMĚNA – OBNOVITELNÉ 
ZDROJE PŘEDHÁNĚJÍ
UHLÍ 

Mezinárodní energetická agentura (IEA) patří 
k OECD a poskytuje poradenství především 
průmyslovým státům v oblasti energetiky. Její 
prognózy jsou důležitým zdrojem informací pro 
politiky a investory. Vyzdvihnutí jejích prognóz 
má proto velký význam.

Na celém světě je za jeden 
den nově instalováno půl 
milionů slunečních kolektorů.

V roce 2015 byly v Číně 
průměrně každou hodinu vy-
budovány dvě větrné turbíny.
 

V roce 2015 byla po celém 
světě nově uvedena do pro-
vozu kapacita z udržitelných 
zdrojů 153 GW, z toho 40 
procent v Číně.

Podíl obnovitelných zdrojů 
energie na globální produkci 
elektrické energie vzroste z 
více než 23 procent (údaj 
roku 2015) na téměř 28 pro-
cent v roce 2021.



*******************************************************************************************************
STŘÍPKY Z TRHU

N-TV ONLINE
Příliš mnoho chaosu v průmyslových zemích? Návrat zemí s rozvíjejícím se 
trhem.
„V Evropě má tento růst výkyvy. Není jisté, co ještě přinese Brexit. Stejně tak jaká bude 
budoucnost italských bank. V USA to nevypadá o moc lépe:  Situace v hospodářství je 
hádankou, oznámené navýšení úroků Fed si dává na čas. A co přinese budoucí prezi-
dent USA, je rovněž jedna velká neznámá,“ píše dál ntv.de. Článek cituje také odborní-
ka na problematiku rozvíjejících se trhů Michaela Bolligera z UBS. „Od začátku druhé-
ho čtvrtletí pozorujeme narůstající trend mezi investory investovat v zemích s rozvíje-
jícím se trhem."

STRAITSTIMES ONLINE
Studie: 90 bilionů USD musí být v příštích 15 letech vynaloženo na udržitelnou 
infrastrukturu, aby bylo dosaženo cílů pařížské konference. 
Jak uvádí zpráva Reuters, budou podle nové studie globální výdaje za infrastrukturu 
v příštích 15 letech činit celkem 90 bilionů USD a klíčem pro zelený růst hospodářství 
podle pařížské dohody o změně klimatu. Globální komise, sestávající z bývalých 
hlav států a šéfů vlád, lídrů hospodářství a ekonomů, dále uvedla, že globální ote-
plování Země může držet pod kontrolou odolná infrastruktura, která může zabránit i 
znečišťování životního prostředí a zajistit další ekonomický růst.

SPIEGEL ONLINE 
Oteplování Země: Asie potřebuje ročně 300 mld. USD, aby mohla dosáhnout   
klimatických cílů
Jak se uvádí ve zprávě Spiegel Online, nová studie ukazuje, jak těžké je dosáhnout kli-
matických cílů stanovených v Paříži. „Podle ní by musela samotná Asie každý rok in-
vestovat obrovskou sumu, aby dokázala zamezit oteplování Země na méně než dva 
stupně. To zní jako sotva dosažitelný cíl – anebo jako odkaz na příští velký prudce se 
rozvíjející trh: Podle studie Asijské rozvojové banky (ADB) by musely státy v Asii in-
vestovat ročně kolem 300 mld. USD, aby dosáhly klimatických cílů dohodnutých na 
mezinárodní úrovni na konci roku 2015 v Paříži. Až do roku 2050 by mohl kontinent 
masivně vybudovat tolik obnovitelných zdrojů energie a technologií separace a skla-
dování uhlíku a inteligentních sítí elektrické energie a kompletně změnit své zásobo-
vání energií, uvádí se ve studii.“

EE-NEWS ONLINE
Frost & Sullivan: Decentrální fotovoltaika – asijsko-pacifická oblast ve světle ramp
Nezávislá platforma News www.ee-news.ch informuje o nejnovější studii Frost &
Sullivan „2016 Global Distributed Energy Outlook“: „Největším segmentem na trhu 
decentrální produkce energie je decentrální fotovoltaika (PV) s kapacitou 65 procent 
instalované decentrální energie, resp. 42 mld. USD. Do centra zájmu se přitom dos-
tává asijsko-pacifická oblast, protože se vychází z toho, že tento region bude domino-
vat trhu decentrálního zásobování energií v příštích deseti letech, a sice díky podílu 50 
procent na fotovoltaickém trhu a ročnímu obratu více než 21 mld. USD.

*******************************************************************************************************

TĚŽIŠTĚ: ROZVÍJEJÍCÍ SE TRHY
„Jsme svědky transformace globálních trhů s 
elektrickou energií, vedené obnovitelnými zdroji 
energie. Co se týká růstu, přesouvá se těžiště do 
oblastí s rozvíjejícími se trhy.“
Fatih Birol 
výkonný ředitel IEA

Na celém světě je 
každou hodinu instalováno 2,5 větrné 

turbíny a 30 000 solárních panelů.*

* Zdroj  (obrázek/text): IEA

LOKALITA PROJEKTU SPOLEČNOSTI THO-
MASLLOYD NA CESTĚ K REGIONU S OBNO-
VITELNÝMI ZDROJI ENERGIE
„Filipínský region Negros Island Region (NRI)
se může plně rozvinout v region
s obnovitelnými zdroji energie.“ K tomuto
závěru došli účastníci na fóru Clean
Energy Forum v Bacolod City. Zejména aktivis-
té Greenpeace zaměřeni na klima a energe-
tiku zjistili, že NRI má mnoho možností, jak 
ještě maximalizovat využití solárních zařízení. 
Momentálně provozuje pět podniků sedm 
solárních elektráren v Negros Occidental s 
celkovou kapacitou 341,5 MW, což je nejvyšší 
hodnota na Filipínách.
Zdroj: www.thestandard.com.ph

IMF ZVYŠUJE PROGNÓZU RŮSTU NA          
FILIPÍNÁCH
Reprezentant Shanaka Jayanath Peiris sídlící za 
IMF na Filipínách řekl filipínské televizi Bloomberg 
TV, že „důvodem navýšení jsou v první řadě 
hodnoty indexu růstu 7 % v druhém čtvrtletí, 
které jsou lepší, než se čekalo.“ Podle jeho 
názoru bude tento růst z důvodu silného druhého 
čtvrtletí a pozitivních signálů z dobře se vyvíjející 
ekonomiky na Filipínách ještě dále posilovat.
Zdroj: Bloomberg TV


